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PROTOKÓŁ NR LXV/23  

z posiedzenia 

Komisji Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu  

z dnia 25 maja 2023 roku, 

które odbyło się w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 

W posiedzeniu komisji udział brali:  

1. Pani Agnieszka Wasińska    - przewodniczący komisji  

2. Pan Sebastian Jasiński    - z-ca przewodniczącego komisji  

3. Pan Waldemar Borczyk    - członek komisji  

4. Pan Łukasz Dybka   - członek komisji  

5. Pani Joanna Kacała     - członek komisji 

6. Pan Grzegorz Mielczarek     - członek komisji  

7. Pan Andrzej Stępień   - członek komisji  

8. Pan Krzysztof Sola   - członek komisji 

9. Pan Henryk Wojcieszak   - członek komisji 

Ponadto w posiedzeniu komisji uczestniczyli:    

1. Pani Emilia Łaniewska    - Dyrektor Domu Pomocy Społecznej  

  w Skrzynnie 

2. Pani Patrycja Świtalska   - Kierownik Oddziału Zdrowia i Spraw  

           Społecznych w/m 

3. Pani Marta Woźniak   - Inspektor w Wydziale Edukacji, Kultury, 

  Sportu i Promocji w/m 

4. Pan Bartłomiej Panek    - Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg  

                                                              w Wieluniu  

5. Pan Tomasz Koryciak   - Z-ca Naczelnika Wydziału Komunikacji, 

  Transportu i Dróg w/m 

6. Pan Przemysław Krężel   - Skarbnik Powiatu  

Lista obecności członków komisji i zaproszonych gości stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu.  
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Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie LXV posiedzenia komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LXIV posiedzenia komisji. 

5. Przyjęcie sprawozdania z działalności Domu Pomocy Społecznej w Skrzynnie  

za rok 2022. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu zmieniającej uchwałę  

w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Powiatu Wieluńskiego w roku 2023  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie”. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmian  

w budżecie powiatu.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wieluńskiego na lata 2023-2034. 

9. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

10. Zamknięcie LXV posiedzenia komisji. 

 

Pkt 1 

Otwarcie LXV posiedzenia komisji. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji otworzyła  

LXV posiedzenie komisji. Powitała wszystkich obecnych. 

Pkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji na podstawie listy 

obecności poinformowała, że na 9 członków komisji obecnych jest 7 (nieobecni: 

radny Łukasz Dybka i radny Grzegorz Mielczarek). Stwierdziła prawomocność obrad. 



3 
 

Na salę obrad wszedł radny Grzegorz Mielczarek. Komisja obraduje  

w 8-osobowym składzie.   

Pkt 3 

Przyjęcie porządku obrad. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji powiedziała,  

że proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniem. Podała,  

że w międzyczasie do komisji wpłynęły dwa projekty uchwał, które należy 

zaopiniować, a są to:  

1. projekt uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie powierzenia Województwu 

Łódzkiemu zadania z zakresu zarządzania drogą powiatową nr 4538E na terenie 

Gminy Wieluń w zakresie pełnienia funkcji inwestora w ramach zadania 

polegającego na budowie czterech aktywnych przejść dla pieszych na drodze 

powiatowej nr 4538E, 

2. projekt uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Województwu Łódzkiemu na realizację zadania: „Budowa czterech 

aktywnych przejść dla pieszych na drodze powiatowej nr 4538E na terenie Gminy 

Wieluń”. 

W związku z powyższym zaproponowała rozszerzenie porządku obrad o dwa 

dodatkowe punkty, które otrzymają odpowiednio numerację 7 i 8. Wskazała,  

że ostatni punkt porządku posiedzenia będzie miał numer 12. Zapytała kto jest za 

wprowadzeniem ww. punktów do porządku obrad.  

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 8 głosami „za” (nieobecny radny Łukasz Dybka) podjęła decyzję  

o wprowadzeniu do porządku obrad punktów:  

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie powierzenia 

Województwu Łódzkiemu zadania z zakresu zarządzania drogą powiatową  

nr 4538E na terenie Gminy Wieluń w zakresie pełnienia funkcji inwestora  

w ramach zadania polegającego na budowie czterech aktywnych przejść dla 

pieszych na drodze powiatowej nr 4538E (jako punkt 7); 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Województwu Łódzkiemu na realizację zadania: „Budowa 
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czterech aktywnych przejść dla pieszych na drodze powiatowej nr 4538E na 

terenie Gminy Wieluń” (jako punkt 8). 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji z uwagi na brak 

innych zmian i uwag poddała pod głosowanie porządek obrad. 

Na salę obrad wszedł radny Łukasz Dybka. W posiedzeniu komisji uczestniczy 

9 członków komisji.  

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 9 głosami „za” przyjęła porządek posiedzenia. 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie LXV posiedzenia komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LXIV posiedzenia komisji. 

5. Przyjęcie sprawozdania z działalności Domu Pomocy Społecznej w Skrzynnie  

za rok 2022. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu zmieniającej uchwałę  

w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Powiatu Wieluńskiego w roku 2023  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie”. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie 

powierzenia Województwu Łódzkiemu zadania z zakresu zarządzania drogą 

powiatową nr 4538E na terenie Gminy Wieluń w zakresie pełnienia funkcji 

inwestora w ramach zadania polegającego na budowie czterech aktywnych 

przejść dla pieszych na drodze powiatowej nr 4538E. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Województwu Łódzkiemu na realizację zadania: „Budowa 

czterech aktywnych przejść dla pieszych na drodze powiatowej nr 4538E  

na terenie Gminy Wieluń”. 
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9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmian  

w budżecie powiatu.  

10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wieluńskiego na lata 2023-2034. 

11. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

12. Zamknięcie LXV posiedzenia komisji. 

Pkt 4 

Przyjęcie protokołu z LXIV posiedzenia komisji. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji poinformowała,  

że protokół radni otrzymali na dysku i mogli się z nim zapoznać. Zapytała czy są 

uwagi do treści protokołu z LXIV posiedzenia. Nikt nie zgłosił uwag. Zarządziła 

głosowanie.  

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 9 głosami „za” przyjęła protokół z LXIV posiedzenia komisji. 

Pkt 5 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Domu Pomocy Społecznej  

w Skrzynnie za rok 2022. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji powitała Panią 

Emilię Łaniewską Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Skrzynnie. Zapytała 

radnych czy mają pytania do przedłożonego sprawozdania.  

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji zauważył, że gdyby był 

mieszkańcem DPS, to nie obchodziłby swoich urodzin, bo w sierpniu nie były 

organizowane.   

Pani Emilia Łaniewska – Dyrektor DPS w Skrzynnie powiedziała, że  

w okresie letnim, który jest bardzo aktywny, dużo się dzieje i imprezy typu urodziny 

mieszkańców czasami są przesuwane. Dodała, że wśród mieszkańców DPS są 

urodzeni w sierpniu i są obchodzone ich urodziny w następnym bądź we 

wcześniejszym miesiącu.   
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Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji wobec braku pytań 

poddała pod głosowanie sprawozdanie z działalności Domu Pomocy Społecznej  

w Skrzynnie za rok 2022. 

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 9 głosami „za” przyjęła sprawozdanie z działalności Domu Pomocy 

Społecznej w Skrzynnie za rok 2022. 

Pkt 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu zmieniającej 

uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Powiatu Wieluńskiego  

w roku 2023 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie”. 

 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji poinformowała,  

że na posiedzeniu komisji nie może być obecny Naczelnik Wydziału Edukacji, 

Kultury, Sportu i Promocji Pan Zenon Kołodziej i ewentualne pytania dotyczące 

projektu uchwały członkowie komisji mogą kierować do Pani Marty Woźniak. 

Wskazała, że zmiana uchwały dotyczy tylko zwiększenia kwoty, ponieważ wpłynęło 

bardzo dużo wniosków. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji wskazując, że sprawę rozpatrywał 

Zarząd Powiatu poprosił radnego Henryka Wojcieszak o wyjaśnienia. 

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji wyjaśnił, że zmiana dotyczy 

zwiększenia środków, a ponieważ kwota przeznaczona na realizację programu 

stanowi element uchwały, program jest jej załącznikiem, zmiana tej kwoty musi odbyć 

się poprzez zmianę programu. Uchwalenie zmian musi odbyć się w takim samym 

trybie jak uchwalenie programu. 

Radny Łukasz Dybka – członek komisji dodał, że środki zostały zwiększone  

o 90 tys. zł.    

Radny Andrzej Stępień – członek komisji stwierdził, że zwiększono środki 

na potańcówki.  
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Radny Łukasz Dybka – członek komisji odpowiedział, że nie tylko. Podał, 

że wpłynęły 74 projekty.  

Radny Andrzej Stępień – członek komisji zapytał na jakie twarde projekty 

zostaną wydane te pieniądze, czy tylko na potańcówki. 

Radny Łukasz Dybka – członek komisji odpowiedział, że na żadne twarde 

projekty, na integrację. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji podsumowując stwierdził, że na 

przejedzenie i na przepicie. 

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji zaprzeczył. Powiedział, że jest 

kilka ciekawych projektów, jak np. „Odkrywamy wieluńskie dziedzictwo 

przemysłowe”. 

Radny Łukasz Dybka – członek komisji dodał, że przy I LO ma powstać 

średniowieczna drużyna łucznicza. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji powitała Panią 

Martę Woźniak. Powiedziała, że dyskusja w niniejszej sprawie rozwinęła się przed jej 

przyjściem. Zapytała radnych czy mają pytania dotyczące projektu uchwały.   

Radny Andrzej Stępień – członek komisji powiedział, że uzyskał informację 

od członków Zarządu Powiatu, że zmiana uchwała dotyczy wprowadzenia 

dodatkowej kwoty.  

Pani Marta Woźniak – Inspektor w Wydziale Edukacji, Kultury, Sportu  

i Promocji w/m poinformowała, że Zarząd Powiatu zarekomendował przyznanie 

organizacjom dodatkowych pieniędzy. Podała, że to są 33 organizacje. Wskazała,  

że zmiana dotyczy tylko tych kwot, łącznie to jest 90 tys. zł.  

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji wobec braku innych 

pytań poddała pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 9 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Powiatu 

Wieluńskiego w roku 2023 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami,  

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie”. 
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Pkt 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie 

powierzenia Województwu Łódzkiemu zadania z zakresu zarządzania drogą 

powiatową nr 4538E na terenie Gminy Wieluń w zakresie pełnienia funkcji 

inwestora w ramach zadania polegającego na budowie czterech aktywnych 

przejść dla pieszych na drodze powiatowej nr 4538E. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji powitała przybyłych 

gości. Zapytała radnych czy mają pytania. 

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji zapytał dlaczego droga 

powiatowa jest przekazywana na czas realizacji zadania Województwu Łódzkiemu. 

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu przypomniał, że  

w tamtym roku była to jeszcze droga wojewódzka nr 488, od października tamtego 

roku stała się ona drogą powiatową w ramach kaskadowego przekazywania dróg. 

Wskazał, że zadanie pn. „Bezpieczny pieszy. Aktywne przejścia na drogach 

wojewódzkich w gminie Wieluń” zostało dopuszczone do głosowania w ramach 

budżetu obywatelskiego „ŁÓDZKIE NA PLUS” w 2022 r. i otrzymało finansowanie. 

Zadanie polega na wykonaniu 6 przejść, w tym 4 w ciągu drogi powiatowej nr 4538E, 

dawnej drogi wojewódzkiej. Żeby przyznane środki nie przepadły, środki są  

w Urzędzie Marszałkowskim, należy przekazać realizację tego zadania Urzędowi 

Marszałkowskiego, który wykona przejścia dla pieszych. Dodał, że następnym 

etapem będzie najprawdopodobniej przekazanie tej drogi miastu.  

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji zapytał gdzie 

będą zlokalizowane aktywne przejścia dla pieszych. 

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu wskazał lokalizacje: 

Wieluń ul. Warszawska przy wiadukcie kolejowym, Wieluń ul. Głowackiego przy 

skrzyżowaniu z ulicą Krakowskie Przedmieście, Dąbrowa ul. Wrocławska przy 

skrzyżowaniu z ulicą Św. Wawrzyńca i Sieniec we wschodniej części wsi. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji zapytał jaka jest wartość 

całkowita zadania. 

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu powiedział, że nie zna 

całkowitej wartości zadania, Województwo Łódzkie wystąpiło o wsparcie finansowe  

w kwocie 52 tys. zł. 
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Pan Tomasz Koryciak – Z-ca Naczelnika Wydziału Komunikacji, 

Transportu, i Dróg w/m dodał, że kwota ta stanowi 10% wartości zadania.  

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji wobec braku innych 

pytań poddała pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 9 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu w sprawie powierzenia Województwu Łódzkiemu zadania z zakresu 

zarządzania drogą powiatową nr 4538E na terenie Gminy Wieluń w zakresie 

pełnienia funkcji inwestora w ramach zadania polegającego na budowie czterech 

aktywnych przejść dla pieszych na drodze powiatowej nr 4538E. 

Pkt 8  

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Województwu Łódzkiemu na realizację zadania: 

„Budowa czterech aktywnych przejść dla pieszych na drodze powiatowej  

nr 4538E na terenie Gminy Wieluń”. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji powitała Skarbnika 

Powiatu. Zapytała radnych czy mają pytania dotyczące projektu uchwały. 

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji zapytał czy były praktykowane 

takie działania jak udzielenie pomocy finansowej województwu. Powiedział, że już 

kilka lat jest radnym Rady Powiatu i pierwszy raz słyszy o czymś takim. Zawrócił 

uwagę, że konkurs wygrało Województwo Łódzkie, później droga została przekazana 

powiatowi, a dziś województwo zwraca się do powiatu o pieniądze.   

Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu powiedział, że nie pamięta 

żeby była jakakolwiek dotacja dla województwa, jednak województwo jest taką samą 

jednostką samorządu terytorialnego jak gmina i powiat, więc dofinansowanie takiej 

inwestycji jest możliwe.  

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji zapytał z jakiego działu 

zostaną przeniesione środki na to zadanie.  

Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu odpowiedział, że budżet jest 

jednym workiem i jeżeli wprowadzane są pewne dochody i rozwiązywane są rezerwy, 
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można z tych środków zrealizować różne wydatki, więc można powiedzieć, że te 

środki zostały zabezpieczone na rozwiązanej rezerwie na spłatę kredytu SP ZOZ, 

czy też zdjęte ze środków, które wpłynęły dodatkowo do budżetu w roku 2023. Podał, 

że są to środki unijne w kwocie 132 tys. zł na zadania zrealizowane przez szkoły  

w latach ubiegłych. Podkreślił, że środki na to zadanie są w budżecie.  

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji zapytał czy nie ma ryzyka, że 

to zachwieje spłatę kredytu w szpitalu. Ponadto zwrócił uwagę, że dodatkowe środki, 

które wpłynęły były przeznaczone dla szkół. 

Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu wyjaśnił, że środki unijne, które 

wpłynęły są rozliczeniem zadań wykonanych w latach ubiegłych 2021-2022. Szkoły 

realizując zadania unijne musiały najpierw wydać pieniądze ze środków własnych,  

a dopiero później został złożony wniosek, rozliczenie zadania unijnego i w tym roku 

wpłynęły środki. Można powiedzieć, że te kwoty nie są szkół, ponieważ te zadania 

zostały zabezpieczone przez powiat ze środków własnych w roku ubiegłym, więc są 

to dodatkowe pieniądze powiatu. Odnosząc się do kwestii zachwiania rezerwy 

powiedział, że rezerwa na spłatę kredytu szpitala rozwiązywana jest sukcesywnie. 

Wyjaśnił, że rezerwa polega na tym, że jeżeli szpital nie mógłby spłacić jakiejkolwiek 

raty kredytu, wtedy powiat musiałby ją ze środków własnych zapłacić, jeżeli 

natomiast szpital spłaca raty, można środki zabezpieczone do miesiąca kwietnia 

rozwiązać i włożyć na swoje zadanie, zatem tutaj żadnego zachwiania nie ma. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji precyzując powiedział, że można 

uwolnić tę kwotę, która już jest niejako niekonieczna żeby ją mrozić, tylko można ją 

wykorzystać na cele, które wskaże Rada Powiatu.  

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji oświadczył, że niezbyt z tego 

jest zadowolony, bo takie rzeczy Urząd Marszałkowski powinien zgłaszać przed 

podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia budżetu, a nie w trakcie roku budżetowego. 

Powiedział, że teraz jeszcze trzeba wydać 50 tys. zł, a brakuje na potrzeby własne, 

na rozpoczynające się inwestycje. Oświadczył, że to go boli, ale ze względu na to, że 

zadanie będzie realizowane na terenie powiatu i poprawi bezpieczeństwo pieszych 

zagłosuje „za”.  

Radny Andrzej Stępień – członek komisji odpowiadając radnemu 

Borczykowi powiedział, że to nie tylko w tę stronę działa, bo podobnie działa 

współpraca powiatu i gmin. Podał przykład sytuacji z budową chodnika  

w Przycłapach – zadanie prowadzone przez powiat, wycenione przez powiat  
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na 380 tys. zł, a sprzedane za 580 tys. zł i powiat do gminy wystąpił o wsparcie  

w wysokości nie 50 tys. zł, tylko 120 czy 140 tys. zł. Stwierdził, że na pewne rzeczy 

nie ma się wpływu, jeżeli się chce inwestycje realizować trzeba być konsekwentnym  

i podejmować też takie decyzje, które wiążą się z koniecznością wyasygnowania 

dodatkowych środków, taka jest rzeczywistość. Powiedział radnemu Borczykowi  

żeby jego ból był trochę lżejszy, bo on dotyczy również innych jednostek 

samorządowych, które większe ciężary z tytuły tego typu sytuacji ponoszą. 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji zapytał czy 

powiat podpisywał już jakąś umowę w tej kwestii. 

Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu powiedział, że według niego  

powinny być dwa dokumenty: porozumienie o przekazaniu ww. drogi Województwu 

Łódzkiemu i umowa w sprawie wsparcia, rozliczenia pomocy finansowej. Wskazał, że 

aby mógł jako Skarbnik Powiatu udzielić kontrasygnaty na umowie dotacji, musi mieć 

zabezpieczone środki w budżecie.  

Radny Łukasz Dybka – członek komisji zapytał, czy na moment składania 

wniosku, powiat wiedział, że będzie musiał udzielić wsparcia finansowego na to 

zadanie. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji powiedział, że wniosek przecież 

składało województwo. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji wskazała, że jest to 

zadanie finansowane z budżetu obywatelskiego.  

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu uzupełnił, że odbyło się 

głosowanie, mieszkańcy powiatu wieluńskiego mogli wybierać spośród kilku 

projektów. Poparcie mieszkańców uzyskało zadanie dotyczące budowy aktywnych 

przejść dla pieszych i projekt został zakwalifikowany do finansowania.   

Radny Łukasz Dybka – członek komisji podkreślił, że wtedy była to droga 

wojewódzka i zobowiązane do wykonania tego zadania było województwo.   

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu dodał, że teraz jest to 

droga powiatowa i to zadanie zostało podrzucone powiatowi. Pieniądze na to 

zadanie otrzymał Urząd Marszałkowski i tylko on je może realizować, stąd decyzja  

o powierzeniu zadania i udzieleniu pomocy finansowej województwu, żeby zadanie 

nie przepadło.   

Radny Łukasz Dybka – członek komisji powiedział, że województwo 

wykona zadanie, ale środki własne muszą pochodzić z powiatu.  
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Radny Andrzej Stępień – członek komisji odrzekł, że nie muszą, trzeba po 

prostu dołożyć.  

Radny Łukasz Dybka – członek komisji powiedział, że teraz chciałby 

wytłumaczyć radnemu Stępniowi jaka jest różnica między zadaniem w Przycłapach  

a omawianymi przejściami dla pieszych. Wskazał, że w Przycłapach droga jest 

powiatowa i wcześniej już było wiadomo, że zadanie powiat będzie współfinansować 

razem z gminą, te koszty się rozłożą. Z uwagi na to, że koszty zadania wzrosły, 

zwiększyły się też proporcjonalnie koszty udziałowe. Natomiast w przypadku przejść 

dla pieszych to nie powiat składał wniosek, powiat o tym nie wiedział, a na końcu 

tylko musi do tego dołożyć. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji podkreślił, że gmina wcale nie 

musiała dokładać, gdyby nie miała środków, to by nie dołożyła i ciężar inwestycji 

musiałby ponieść powiat. Zwrócił uwagę, że współpraca między jednostkami 

samorządu objawia się w różnych sytuacjach, czasami potrzebującym jest powiat, 

czasami gmina, czasami województwo i tylko na dobrych relacjach i współpracy 

można cokolwiek zrobić. Powiedział, że w tym przypadku też można byłoby się 

uprzeć i nie przekazać 52 tys. zł. Dodał, że województwo pewnie by znalazło te 

pieniądze, bo tam w budżecie są miliardy, natomiast jest wykonany gest ze strony 

powiatu, że ta współpraca jest akceptowalna. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji udzieliła głosu 

radnemu Borczykowi.  

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji zwrócił uwagę, że od 

przekazania powiatowi tej drogi upłynął już jakiś czas. Pomimo zapowiedzi, że droga 

zostanie przekazana miastu, to się nie zadziało. Były informacje, że droga nie została 

przekazana, ponieważ powiat na niej zarabia ze względu na wejście na pas drogowy.   

Zwracając się do Zarządu Powiatu zapytał czy nie powinna być podjęta uchwała, 

żeby tę drogę jak najszybciej przekazać miastu. Wskazał, że cała ta droga jest na 

terenie gminy Wieluń, za chwilę będzie potrzebny na niej potężny remont za bardzo 

wielkie pieniądze. Powiedział, że wierzył w to, że droga będzie przekazana miastu, 

taka była informacja, tymczasem dzisiaj trzeba do niej dokładać i nie wiadomo czy na 

pokrycie tego wystarczą wpływy z opłat za zajęcie pasa drogowego. 

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu powiedział, że myśli, że 

Zarząd Powiatu po wybudowaniu bezpiecznych przejść dla pieszych nie będzie 

zwlekał i droga zostanie przekazana miastu. Wskazał, że główną intencją Zarządu 
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było zrealizowanie tego zadania, żeby ono nie przepadło, skoro uzyskało taką ilość 

głosów mieszkańców. Oświadczył, że automatycznie po wykonaniu tego zadania, 

jako Powiatowy Zarząd Dróg będzie wnioskował o przekazanie drogi gminie. 

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji stwierdził, że jest to właściwa 

decyzja.  

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji zapytała czy w tym 

punkcie ktoś chciałby jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. Poddała pod 

głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

 

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 9 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Łódzkiemu  

na realizację zadania: „Budowa czterech aktywnych przejść dla pieszych na drodze 

powiatowej nr 4538E na terenie Gminy Wieluń”. 

Pkt 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmian  

w budżecie powiatu. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji oddała głos 

Skarbnikowi Powiatu.  

Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu omówił proponowane zmiany  

w budżecie powiatu po autopoprawce.  

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji zapytała czy  

są pytania do Skarbnika Powiatu.  

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji zwracając się do członków 

Zarządu Powiatu zapytał czy był rozpatrywany wniosek w sprawie zakupu kosiarki na 

potrzeby PZD, czy to była tylko myśl, która przeleciała i już jej nie będzie. Powiedział, 

że jeżeli to była tylko taka myśl, która przeleciała i jej nie będzie, to on złoży wiosek  

o zakup kosiarki, bo jest miesiąc maj, w października kosiarka już nie będzie 

potrzebna. Stwierdził, że skoro PZD wypracowuje środki – przypomniał, co 

powiedział Skarbnik omawiając budżet, że zwiększono o 100 tys. zł dochody z tytułu 

wpływów z opłat za zajęcie pasa drogowego, to powinno się finansować PZD, żeby 

nam było łatwiej, bezpieczniej.  



14 
 

Radny Łukasz Dybka – członek komisji powiedział, że na posiedzeniu 

odbyło się głosowanie, 2 członków Zarządu było „za”, pozostali głosowali „przeciw”, 

czyli wniosek nie przeszedł.  

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji zapytał jakie było 

uzasadnienie, dlaczego wniosek nie przeszedł. 

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji wyjaśnił, że Zarząd Powiatu 

podjął decyzję, że kosiarka zostanie zakupiona, jeżeli pojawią się dodatkowe 

możliwości finansowe. Zwrócił uwagę, że nie można mówić w ten sposób, że skoro 

PZD wypracowało pieniądze, to trzeba dać PZD, bo w tym momencie powinniśmy 

zamknąć nasze szkoły, bo szkoły nie wypracowują pieniędzy. Powiedział, że budżet 

jest ogólny, a jaki on jest każdy widzi. Poinformował, że głosował „przeciw”.  

Radny Andrzej Stępień – członek komisji zapytał Skarbnika Powiatu czy 

jest zorientowany czy wpływ 100 tys. zł jest jednorazowy, czy też jest to efekt tego, 

że inwestorzy zajęli pas drogi powiatowej i z tego tytułu uiszczają opłatę.   

Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu odpowiedział, że wpływy 

Powiatowego Zarządu Dróg zwiększane są sukcesywne, w oparciu o historię jak one 

wpływają. W przypadku dochodów własnych zwiększone dochody oparte są na 

przewidywanym wpływie, ale w oparciu o dane, które już były.  

Radny Andrzej Stępień – członek komisji powiedział, że jest możliwe 

określenie kwoty globalnej jaka wpłynie do budżetu, bo jest wiedza jakie urządzenia 

są umieszczone w pasie dróg powiatowych. Natomiast to co wynika sytuacji, że 

zajmowany jest pas drogowy, bo jest prowadzona inwestycja będzie stanowiło kwotę 

dodatkową.   

Radny Łukasz Dybka – członek komisji wskazał, że w związku z dużymi 

inwestycjami, które są prowadzone na terenie powiatu wieluńskiego wpływ z opłat za 

zajęcie pasa drogowego poprzez wykonanie robót ziemnych czy budowlanych na 

terenie pasa jest znaczący, dużo wyższy niż wpływ z opłat za zajęcia stałe i jest on  

trudny do przewidzenia. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji powiedział, że dlatego zapytał  

z czego wzięła się kwota 100 tys. zł.  

Radny Łukasz Dybka – członek komisji powiedział, że jego zdaniem ten 

dochód jest znacznie większy i nie wie dlaczego w budżecie ujęta jest tylko kwota  

100 tys. zł. Dodał, że z tego co się orientuje do 15 maja wpływ został zwiększony  
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o dużo większą kwotę. Zapytał Skarbnika Powiatu dlaczego zwiększenie jest tylko  

o 100 tys. zł. 

Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu odpowiedział, że tak 

zawnioskował PZD i środki te zostały rozdysponowane na zakup materiałów i usług. 

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji powiedział, że uważa, że PZD 

mogło tak postąpić, dlatego że niektóre samorządy zwlekają z zapłatą tych środków, 

jak np. gmina Wieluń. Dalej powiedział, że chciałby aby każdy grosz był jako wkład 

własny, który jest potrzebny, nawet z PZD ta kwota 100 tys. zł. Orzekł, że do końca 

maja wojewoda ogłosi nabór wniosków o dotacje z Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg, z mediów wiadomo, że jest zatwierdzony Polski Ład, tylko jak powiat będzie 

mógł skorzystać z dofinansowania, jeśli 100 tys. zł trafia do budżetu, 50 tys. zł 

przekazywane jest województwu. Stwierdził, że jeśli powiat ma nie prowadzić 

inwestycji, nie inwestować, to trzeba o tym głośno powiedzieć. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji podkreślił, że tych środków nikt 

przecież nie przejada, chyba że te pieniądze na zabawy, jest też budowa hali. 

Zapytał radnego Borczyka dlaczego nie protestował żeby ograniczyć wydatki na 

potańcówki. 

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji podkreślił, że integracja 

człowieka z człowiekiem jest bardzo potrzebna od strony psychologicznej. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji powiedział, że od czasów 

człowieka neandertalskiego był kontakt człowieka z człowiekiem i nie trzeba było 

organizować żadnych potańcówek. 

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji przypomniał, że tematem 

dyskusji jest budżet powiatu, a nie czasy prehistoryczne i potańcówki.  

Radny Andrzej Stępień – członek komisji złożył wniosek o zamknięcie 

dyskusji i przejście do głosowania nad projektem uchwały. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji poddała pod 

głosowanie wniosek złożony przez radnego Andrzeja Stępnia. Zapytała kto jest „za” 

zamknięciem dyskusji.  

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 9 głosami „za” przyjęła wniosek o zamknięcie dyskusji w punkcie 9.  
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Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji poddała pod 

głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmian w budżecie 

powiatu. 

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 9 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu w sprawie zmian w budżecie powiatu. 

Pkt 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wieluńskiego na lata 2023-2034. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji zapytała czy 

zmiany WPF dotyczą lat przyszłych czy tylko roku 2023.  

Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu odpowiedział, że zmiany 

dotyczą tylko roku 2023. 

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji zapytał czy zadanie budowy 

hali sportowej zostanie wprowadzone dopiero po podpisaniu…  

Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu przerywając radnemu 

odpowiedział, że zadanie to zostało już wprowadzone do budżetu, ale ponieważ jest 

to zadanie jednoroczne, nie musi występować w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji wobec braku innych 

pytań poddała pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 9 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Wieluńskiego na lata 2023-2034. 

Pkt 11  

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.  

  Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji poinformowała, że 

wpłynął wniosek Wydziału Finansowo-Księgowego w sprawie wniesienia zmiany do 
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planów pracy Rady Powiatu w Wieluniu i komisji Rady Powiatu w Wieluniu na rok 

2023 poprzez wycofanie z planów pracy punktu pn. „Informacja o przebiegu 

wykonania budżetu Powiatu Wieluńskiego oraz planu finansowego samorządowej 

instytucji kultury i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej  

za I półrocze 2023 r. wraz z informacją o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Wieluńskiego za I półrocze 2023 r.” i Przewodniczący Rady 

Powiatu zwrócił się do komisji o opinię.  

  Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu wyjaśnił, że zgodnie z ustawą  

o zmianie ustaw w celu likwidowania zbędnych barier administracyjnych i prawnych 

został uchylony art. 266 ustawy o finansach publicznych, dotyczący przekazywania 

przez zarząd do organu stanowiącego jst oraz do regionalnej izby obrachunkowej 

sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze. Wskazał, że regionalna izba 

obrachunkowa nie będzie już opiniowała tych sprawozdań. Powiedział, że w jego 

ocenie jest to logiczne. Zwrócił uwagę, że sprawozdanie za I półrocze sporządzane 

jest na koniec sierpnia, rada obraduje na ten temat w miesiącu wrześniu, gdzie  

w ciągu tych trzech miesięcy wydarzyło się mnóstwo innych rzeczy. Dodał, że jest to 

całkowicie zbędne sprawozdanie.  

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji zapytała kto jest za 

pozytywnym zaopiniowaniem ww. wniosku.  

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 9 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała wniosek Wydziału Finansowo-

Księgowego w/m w sprawie wniesienia zmiany do planów pracy Rady Powiatu  

w Wieluniu i komisji Rady Powiatu w Wieluniu na rok 2023 poprzez wycofanie  

z planów pracy punktu pn. „Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu 

Wieluńskiego oraz planu finansowego samorządowej instytucji kultury  

i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej za I półrocze 2023 r. wraz  

z informacją o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Wieluńskiego za I półrocze 2023 r.” 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji podziękowała 

Skarbnikowi Powiatu za wyjaśnienia i udział w posiedzeniu. Dalej podała,  

że w materiałach jest również odpowiedź na wniosek radnego Dybki dotyczący 
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zakupu kosiarki na potrzeby PZD. Poprosiła radnych o zapoznanie się z pismem. 

Następnie udzieliła głosu radnemu Borczykowi. 

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji zwrócił się do radnego 

Stępnia: powiedział, że radny na sesjach robi wiele wyrzutek związanych  

z inwestycjami dotyczącymi chodników, dróg itd., tylko nigdy nie wskazuje źródła  

ich finansowania, a dzisiaj burzy się, że on broni środków, które są na inwestycje 

drogowe. Dodał, że radny takich wniosków najwięcej składa. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji poprosił radnego, aby je wymienił. 

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji oświadczył, że nie będzie 

wymieniał, tylko przypomni radnemu dzisiejszą komisję, kiedy będzie składał wniosek 

o kolejny chodnik, o kolejny kawałek drogi. Powiedział, że jak będziemy się rozrzucać 

w ten sposób, to nigdy nic nie zbudujemy. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji odrzekł: „Panie Borczyk litości”.  

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji powiedział, że wie, że radnego 

Stępnia to boli. Następnie zapytał radnego czy jak będzie zgłaszał wniosek, to 

znajdzie źródło finansowania inwestycji. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji wskazał, że jest Zarząd, jest 

Starosta, Wicestarosta. 

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji wtrącił: „tylko z czego mają 

wziąć jak już rozdysponowali”. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji stwierdził, że 8 lat rządów  

pisowskich doprowadziło samorządy do tego, że nie mają udziału własnego, 

obniżono podatki… 

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji zarzucił radnemu Stępniowi, 

że doszło do tego przez takich radnych jak on, bo się rozrzuca środkami, bo mówi, że  

100 tys. zł z PZD niech idzie gdzie chce i teraz nie ma pieniędzy ani na wkład na 

kosiarkę, ani na wkład na jakąś inwestycję czy projekt.  

Radny Andrzej Stępień – członek komisji zapytał radnego czy chce 

budować halę przy I LO. 

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji podniósł, że powiat otrzymał 

przecież pieniądze. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji zakomunikował, że trzeba w 

związku z tym zabezpieczyć udział własny. Powiedział radnemu żeby ruszył swoją 

siwą głową i się zastanowił, bo jeżeli budowana jest hala, to na razie droga musi 
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zaczekać. Podkreślił, że samorządowiec ma wybierać najwłaściwsze, najbardziej 

konieczne zadania, bo wiadomo, że na wszystko nie wystarczy pieniędzy. Taka jest 

rola samorządowca. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji udzieliła głosu 

radnemu Mielczarkowi.  

Radny Grzegorz Mielczarek – członek komisji zwrócił uwagę, że nie ma 

jeszcze odpowiedzi na zgłoszony na poprzednim posiedzeniu komisji, w ubiegłym 

miesiącu wniosek o informację na temat inwestycji jakie zostały poczynione na 

drogach powiatowych z podziałem na poszczególne gminy. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji sprostowała, że nie 

był to wniosek, tylko prośba o informację, bezpośrednio skierowana do Kierownika 

PZD, który zobowiązał się do jej przygotowania. Wskazała, że jest to ujęte  

w protokole i można sprawdzić. 

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji uzupełnił, że była złożona 

prośba o informację na temat inwestycji drogowych z podziałem na gminy i źródła 

finansowania. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji wobec braku innych 

głosów przeszła do następnego punktu porządku obrad.  

Pkt 12 

Zamknięcie LXV posiedzenia komisji. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji zamknęła LXV 

posiedzenie Komisji Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu. 

protokołowała         przewodniczący komisji 

Anna Zychla          Agnieszka Wasińska 

 

 

 


